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• Klaus Iohannis dă semnalul remanierii lui Stelian Ion: 'Sunt și eu nemulțumit de 
aceste lucruri' 

Într-o perioadă în care se discută o posibilă remaniere a unor miniștri, Klaus Iohannis să un prim semnal 
referitor la o posibilă plecare din Guvern. Președintele îl critică direct pe Stelian Ion, ministrul Justiției, 
căruia îi reproșează eșecul discuțiilor referitoare la desființarea SIIJ, dar și întârzierea în modificarea legilor 
justiției. 

Întrebat ce părere are despre funcționarea coaliției de guvernare, în contextul unor scandaluri din ultima 
perioadă, în special între USR și UDMR, Klaus Iohannis a răspuns: 

„Haideți să ne amintim cum a apărut această coaliție și cum s-au poziționat unii față de alții cei care sunt 
acum împreună. Noi am avut anul trecut campanie electorală și aproape s-au duelat în public. Deci vă dați 
seama că astfel de coaliție are nevoie de timp până se rodează. Având în vedere de unde am pornit, pot 
să spun da, coaliția funcționează, dar nu funcționează perfect. Sunt multe lucruri care nu funcționează. 
Bunăoară, SIIJ nu a fost desființat. Chit că toată lumea s-a lăudat că așa va face, dar ministrul Justiție nu a 
găsit încă calea potrivită. Legile justiției... nici nu există un proiect acceptat în coaliție și sunt și eu 
nemulțumit de aceste lucruri. Sunt și alte și alte reforme care au fost promise și deocamdată auzim că se 
întâlnesc și discută. Este mult de lucru, dar această formulă eu sunt convins că poate să funcționeze.” 

(sursa:stiripesurse.ro) 

 

 

• USR-PLUS, aruncat în aer! S-a lăsat cu demisii! Acuzații grave făcute de o 
susținătoare USR-PLUS: ‘Concedii la hoteluri de 5 stele și mașini de zeci de                   
mii de euro’ 

A izbucnit un scandal uriaș în interiorul USR-PLUS Brașov! Melinda Țuțuianu, o susținătoare a USR-PLUS, 
face o serie de dezvăluiri despre jocurile care se fac interiorul organizației brașovene. 

Mai mult, ea îl acuză, pe Facebook, pe Ioan Corbu, proaspăt demisionar din calitatea de membru calitatea 
de membru USR-PLUS și funcția de consilier local al Municipiului Brașov, că își permite vacanțe de mii de 
euro, la hoteluri de 5 stele, și mașini de zeci de mii de euro. 

Corbu a reacționat la postarea afaceristei brașovene și a amenințat-o că o dă în judecată. Pe de altă parte, 
Corbu recunoaște că a petrecut concediul cu ea. De asemenea, el susține că politica, implicit USR-PLUS, 
este o cloacă puturoasă. Trebuie precizat că, în postarea sa, Melinda Țuțuianu vorbește și despre 
plângerea penală făcută de un dezvoltator imobiliar împotriva primarului USR-PLUS, Allen Coliban, și a 
consilierilor locali USR-PLUS. 
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Țuțuianu dezvăluie că l-a anunțat pe strategul lui Coliban, Radu Hossu, că „dezvoltatorul imobiliar 
American Dreams va face o plangere penala impotriva primarului deoarece Flavia Boghiu si Manolache au 
semnat niste acte care contravin hotararilor judecatoresti definitive iar acest lucru se va intoarce impotriva 
lui Allen Coliban si nicidecum impotriva celor care au semnat”. 

În posesia acestei plângeri a intrat și Bugetul.ro. Conform documentului pe care vi l-a prezentat 
BUGETUL.RO aici, consilierii locali USR-PLUS de Brașov au fost reclamați la DNA, pentru abuz în serviciu. 
De asemenea, pe numele primarului Allen Coliban a fost depusă o plângere la DNA, pentru instigare la 
abuz în serviciu. 

Bugetul.ro a încercat să-l contacteze în această seară pe primarul USR-PLUS al Brașovului, Allen Coliban, 
însă, după ce ne-a respins apelul, ne-a precizat, într-un SMS, că nu poate vorbi. I-am trimis apoi un SMS 
prin care i-am cerut punctul de vedere cu privire la plângerea penală depusă împotriva sa, dar Coliban nu 
ne-a răspuns. 

(sursa:bugetul.ro) 

 

• Ce se ascunde în spatele anunțului lui Darău privind candidatura la șefia USRPLUS. 
Analist: „E exact ca la prezidențiale” 

În exclusivitate pentru Ziare.com, analistul politic Alfred Bulai a comentat șansele pe care le are senatorul 
de Brașov Irineu Darău la șefia USRPLUS. 

Amintim că Darău a anunțat joi că îi va contracandida pe Dan Barna și Dacian Cioloș la șefia formațiunii 
politice pentru că „este inadmisibil ca USRPLUS să ajungă astăzi atât de jos. Darău a transmis că îi va cere 
sprijinul politic primarului Alen Coliban și că speră ca în cursa pentru șefia USRPLUS să se înscrie cât mai 
mulți candidați. 

„Mă bazez pe fiecare membru. Mă voi adresa lor în următoarele 2 luni și am convingerea că mă vor vota. 
În primul rând cred că noi la partid nu suntem în cel mai bun punct. Scorul nostru este înjumătățit. Este 
inadmisibil. Le arunc mănușa celorlalți doi candidați să facem dezbateri reale. Voi fi un lider al unității și 
îmi doresc să apară mai mulți candidați pentru a dezbate viitorul partidului. Îi voi cere susținerea lui Allen 
Coliban”, a transmis, joi dimineață, senatorul USRPLUS Irineu Darău. 

În acest context, politologul Alfred Bulai a precizat că anunțul surprinzător făcut de Darău face parte dintr-
o strategie personală a parlamentarului de a obține vizibilitate în spațiul public pentru că în realitate 
șansele acestuia de a-i învinge pe Barna și Cioloș sau de a destabiliza competiția finală „sunt zero”. 

„Șansele dânsului sunt zero în raport cu liderii consacrați care și-au anunțat deja intenția de a candida la 
șefia USRPLUS. Este pus decorativ. Aceste candidaturi sunt de regulă ambiții personale ale unor persoane 
și o modalitate de a fi mai vizibil. Evident că dânsul nu încurcă pe nimeni cu nimic. Anunțul său privind 
candidatura la USRPLUS este mai degrabă un joc de imagine, dânsul încearcă să fie mai vizibil în spațiul 
public. 
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Personaje de genul acesta par exact așa cum apar candidații la președinția României, care înfloresc în acea 
perioadă și nu iau nici măcar un procent la voturi. Dânsul nu știu ce voturi va lua la Congres, poate îl vor 
vot cei din filiala de la Brașov, deși nu sunt așa sigur. Nu are șanse să câștige nimic la Congresul USRPLUS 
și nici nu va influența nimic. 

E prea puțin important personajul pentru a conta în această poveste, este o ambiție personală, o strategie 
personală pentru că dacă ești candidat într-o asemenea competiție capeți puțină vizibilitate. Atâta tot. În 
cel mai bun caz are susținerea unei filiale, însă nu aș băga mâna în foc că are susținerea tuturor delegaților 
din Brașov. Personajele de acest timp nu contează ca procent și nu au cum să încurce aranjamentele mult 
mai mari care există la nivel central”, a declarat Alfred Bulai pentru Ziare.com 

Congresul USR PLUS va avea loc pe 2 octombrie, iar pentru conducerea partidului și-au anunțat 
candidatura până acum Dan Barna și Dacian Cioloș. Potrivit statutului, președintele partidului va fi ales 
prin vot universal, egal, direct, secret şi liber exprimat, de toți membrii partidului. 

Amintim că în iunie, Dacian Cioloș i-a propus lui Dan Barna să se retragă amândoi din competiția internă 
și să susțină un singur candidat, însă oferta a fost refuzată de vicepremier. 

(sursa: ziare.com) 

 

 

• Deputat Vasile Toma: #CulmeaUserismului! Sinecuriștii cer desființarea sinecurilor! 

Deputatul Vasile Toma constată pe pagina personală de Facebook o nouă culme în politica 
românească. El constată că această nouă ”culme” este atinsă de cei de la USRPLUS care susțin 
puclic că luptă împotriva sinecurilor, dar în realitatea ei practică cel mai mult această boală 
cronică din administrația României: 

”O realizare are și USR (cu PLUS) și nici pe aceasta nu este capabilă să și-o asume până la capăt. 

Transparența useristă legendară întrecută doar de abilitățile extraordinare și revoluționare de 
guvernare a condus la personificarea sinecurii, prezentă la fiecare pas în orice instituție publică 
națională și locală unde s-a umplut până la refuz de clien...adică specialiști useriși cu CV-uri 
tipizate de parcă sunt scrise de aceași persoană. Un proiect garantat USR cu PLUS la care s-a 
aciuat repede și partenerul penelist de Coaliție, recunoscut slab de prințip și repede cameleonic 
atunci când vine vorba de a-și duce mai departe....doctrina. 

Numai că, ce să vezi! Sinecuriștii acuză sinecura! S-aude zgomot de luptă! Și ce mai luptă! Păi, 
doamnelor și domnilor, de ce vă consumați energia și timpul dumneavoastre atât de prețioase? 
Nu mai bine declarați oficial dizolvarea acestui așa-zis partid și, așa, rezolvați odată pentru 
totdeauna și problema sinecurilor, și a sinecuriștilor, și, mai ales, a României? Ca a devenit deja 
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mult prea greu și mult prea păgubos pentru români să vă audă zilnic perorațiile care le jinesc inteligența și 
decența. 

#SpreDeosebireDeUSRPLUSPNLRomaniiMuncesc”, susține deputatul de Iași, Vasile Toma, Secretarul 
Comisiei pentru Transporturi și Infrastructură a Camerei Deputaților. 

(sursa:stiripesurse.ro) 

 

 

• Lovitura fatala pentru Orban. PNL Teleorman trece de partea lui Cîțu 

Președintele PNL Teleorman, senatorul Eugen Pîrvulescu, și-a anunțat, joi, intrarea în echipa de susținători 
ai candidaturii lui Florin Cîțu, după ce pe 8 iulie filiala județeană a adoptat o rezoluţie de susţinere a lui 
Ludovic Orban pentru un nou mandat de preşedinte al PNL. 

Pîrvulescu își argumentează alegerea spunând că județul are nevoie de bani, iar el este un om care caută 
„soluții”, Florin Cîțu fiind om de cuvânt. 

„În decembrie 2020, teleormănenii mi-au acordat votul de încredere pentru a-i reprezenta în Parlamentul 
României, în calitate de senator. Le-am promis oamenilor că noi, liberalii, vom schimba fața județului 
nostru, vom aduce investiții importante, apă, canalizare, gaze, vom aduce investitori care vor crea locuri de 
muncă. Până la următoarele alegeri, avem datoria morală de a demonstra că nu ne rezumăm la promisiuni 
mari, iar când trebuie să trecem la fapte aruncăm vina pe alții, pe soartă, pe vreme, pe orice ne poate 
scăpa de răspundere. Eu sunt omul care caută soluții, nu scuze”, a scris Pîrvulescu pe pagina sa de 
Facebook. 

„De aceea, începând de astăzi, fac parte din echipa premierului Florin Cîțu și îl susțin pentru funcția de 
președinte al Partidului Național Liberal, pentru că eu, personal, îl cunosc de mulți ani, știu că este un om 
de cuvânt și știu că această echipă este cea câștigătoare. Teleorman are nevoie de susținere, iar programul 
premierului Cîțu este cel care se pliază perfect pe nevoile județului nostru. Cred cu tărie că această alegere 
este cea care ne va ajuta să ducem comunitatea noastră la un nivel superior, să schimbăm mentalitățile și 
cutumele care ne-au ținut pe loc atâția ani. Sunt conștient că această alegere va da naștere multor 
speculații din partea celor care "nu cuvântă" decât atunci când interesul personal este afectat, însă vă 
promit că voi merge înainte, cu capul sus, lăsând timpul si faptele să demonstreze că adevărul nu poate fi 
învins de nimeni. Obiectivele mele și promisiunile făcute teleormănenilor pot fi onorate cu sprijinul 
premierului Florin Cîțu și parteneriatului Președinte- Guvern- majoritate parlamentară formată în jurul 
Partidului Național Liberal”, a adăugat liderul PNL Teleorman. 

(sursa:stiripesurse.ro) 
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• Ministerul Energiei: Cooperarea nucleară a fost un pilon al relaţiei cu o vechime de 
55 de ani dintre Canada-România 

România întăreşte colaborarea cu Canada în domeniul nuclear după ce ministrul Energiei şi ambasadorul 
Canadei în România au semnat Memorandumul de înţelegere încheiat între Ministerul Energiei din 
România şi Departamentul de Resurse Naturale din Canada privind consolidarea cooperării în domeniul 
Energiei Nucleare Civile, se spune într-un comunicat al ministerului. 

Memorandumul a fost semnat de ministrul Energiei Virgil Popescu şi ambasadorul Canadei în România 
Annick Goulet, în numele ministrului canadian al Resurselor Minerale, Seamus O'Regan Jr., în prezenţa 
prim - ministrului României Florin Cîţu. Prin Memorandumul semnat joi se consolidează cooperarea dintre 
Canada şi România în domeniul energiei nucleare deoarece industria canadiană are o experienţă de 
excepţie în proiectele CANDU şi deja a realizat cu succes lucrări de renovare şi proiecte noi de construcţie 
de unităţi CANDU, informează Agerpres. 

"Memorandumul semnat astăzi confirmă relaţiile bilaterale excelente pe care le are ţara noastră cu 
Canada. Am ţinut să fiu prezent la acest eveniment pentru a arăta că susţin dezvoltarea proiectelor 
nuclearo-energetice de la Cernavodă şi a celor din sectorul energiei nucleare civile din România. 
Investiţiile sunt vitale şi mă bucur că partenerii canadieni se alătură partenerilor americani pentru a 
dezvolta domeniul nuclear din ţara noastră", a declarat premierul Florin Cîţu. 

Potrivit sursei citate, partenerii canadieni se vor implica în proiectele nuclearo-energetice de la Cernavodă 
şi în cele din sectorul energiei nucleare civile din România. 

"Mă bucur că în proiectul nostru de modernizare şi construcţie de noi reactoare nucleare, pe lângă 
partenerii din SUA şi Franţa, ni se alătură şi partenerii canadieni, cu care avem o colaborare foarte bună şi 
îndelungată în spate, în acest domeniu. Prin semnarea acestui memorandum ne exprimăm interesul 
comun în consolidarea şi dezvoltarea în continuare a cooperării în proiectele de energie nucleară. Şi nu 
doar atât: vom încerca să colaborăm pentru a implementa noi tehnologii, care sunt viitorul energiei verzi. 
Vreau să le mulţumesc partenerilor canadieni, E.S. ambasadorul Canadei în România Annick Goulet şi 
ministrului canadian al Resurselor Minerale, Seamus O'Regan Jr. pentru suport şi buna colaborare. 
Totodată, prezenţa prim - ministrului Florin Cîţu la acest eveniment demonstrează cât de important este 
acest proiect pentru ambele state", a declarat Virgil Popescu ministrul Energiei. De asemenea, se are în 
vedere întărirea colaborării între companiile relevante pentru îndeplinirea cererii în creştere de forţă de 
muncă foarte calificată, mobilă şi adaptabilă, în rând cu nevoile actuale şi viitoare din domeniul energiei şi 
reducerea schimbărilor climatice. Acestea pot include instituţii academice, producători, operatori şi alte 
organizaţii din industrie. 

"Cooperarea nucleară a fost un pilon al relaţiei cu o vechime de 55 de ani dintre Canada-România. Sunt 
mândră că ne-am reînnoit astăzi angajamentul bilateral prin semnarea acestui Memorandum de 
Înţelegere şi aştept cu nerăbdare consolidarea schimburilor noastre în toate sferele, de la securitate la 
comerţ", a declarat ambasadorul Canadei în România, Annick Goulet. 

(sursa:stiripesurse.ro) 
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• Modificări radicale în examenul de admitere la școlile de poliție din România. Cât 
de mult mai contează probele sportive 

Ministerul Afacerilor Interne va modifica radical probele de admitere în școlile de agenți de poliție din 
România. 

Dacă până acum candidații erau nevoiți să aibă cunoștințe temeinice de limba română și limbă străină, 
pentru a avea șanse să fie admiși, din 2022 cel mai probabil evaluarea viitorilor polițiști va fi mult mai 
complexă. 

Examenul de admitere va cuprinde un set de întrebări din legislația specifică Ministerului de Interne, 
exerciții de evaluare a capacității de analiză și sinteză, dar și probe practice care vor urmări deprinderea 
raționamentului logic al candidatului. Aceste probe se vor adăuga la cele clasice deja: testarea la limba 
română și la limba străină. 

Noul tip de evaluare pentru recrutarea viitorilor polițiști este în favoarea candidaților foarte bine pregătiți 
din punct de vedere fizic, esențiali în anumite structuri ale MAI, dar care nu reușeau să obțină un punctaj 
mare la proba scrisă. De asemenea candidații care se bazau aproape exclusiv pe nota obținută la testarea 
scrisă vor avea de pierdut, dacă nu vor obține un rezultat bun și la evaluarea aptitudinilor fizice. 

Probele sportive vor fi notate în funcție de timpii realizați de candidați la examenul de admitere. Nota la 
proba sportivă va conta la media finală. Până acum, probele sportive nu erau notate. Acestea erau doar un 
criteriu de eliminare din concurs înainte de testarea scrisă la limba română și limba străină, considerată 
testul de bază al examenului de admitere. 

Noile criterii de evaluare a viitorilor agenți de poliție: 

(11) Probele de concurs pentru admiterea în instituțiile de învățământ postliceal sunt proba de evaluare a 
cunoștințelor teoretice și proba de evaluare a performanței fizice și sunt evaluate cu note de la 1 la 10. 
Nota minimă de promovare a fiecărei probe este minimum 5. 

(12) Proba de evaluare a cunoștințelor teoretice cuprinde, pentru 75% din nota maximă prevăzută la alin. 
(11 ), subiecte din: a) disciplinele: limba română – 40 % și limbă străină – 15%; b) legislația specifică 
Ministerului Afacerilor Interne, precum și instituțiilor politice ale statului – 20%. 

(13) Proba de evaluare a cunoștințelor teoretice cuprinde, pentru 15% din nota maximă prevăzută la alin. 
(11 ), subiecte de educație civică și cetățenească, exerciții de evaluare a capacității de analiză și sinteză, 
precum și exerciții privind deprinderea raționamentului logic. 

(14) La punctajul obținut în condițiile alin. (12 ) și (13) la proba de evaluare a cunoștințelor teoretice, se 
acordă un punct din oficiu, reprezentând 10 % din nota maximă prevăzută la alin. (11 ). 

(15) Nota finală se calculează ca medie aritmetică a notelor obținute la probele prevăzute la alin. (11 ). 
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(16) Manualele școlare și tematica pentru disciplinele de concurs din programa școlară, precum și 
bibliografia și tematica din afara programei școlare, se stabilesc de comisiile de admitere ale 
inspectoratelor generale la propunerea unităților de învățământ postliceal organizatoare, pentru 
disciplinele de concurs prevăzute la alin. (12) lit. a) și a direcțiilor de profil din inspectoratele generale 
pentru tematica prevăzută la alin. (12) lit. b) și se publică pe site-ul MAI, precum și pe cel al instituției de 
învățământ organizatoare.” 

„(21) Notarea probei de evaluare a performanței fizice se face potrivit tabelului prevăzut la punctul III din 
anexa nr. 31 . Valorificarea notei la proba de evaluare a performanței fizice în media de admitere se 
reglementează prin metodologia prevăzută la alin. (2).” 

criterii de admitere scoala politie barem probe sportive 

Ministerul de Interne nu a precizat exact de când vor fi introduse noile criterii de recrutare a viitorilor 
agenți de poliție, dar a anunțat că acestea nu se aplică în cazul examenelor care se vor desfășura până la 
finalul acestui an. 

(sursa:ziare.com) 
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• Patriarhia despre dezbaterea legată de gen și sex din buletin: Genul există doar în 
gramatică 

"Noțiunea de <gen>, vehiculată azi progresiv & progresist în spațiul public, este un construct pur 
ideologic pus în slujba unei toxice, smintitoare ideologii numită (trans)genderism, prin care se încearcă 
inducerea nefastei idei a genului fluid, adică a așa-zis posibilei schimbări a sexului camuflat în <gen>”, 
transmite purtătorul de cuvânt al Patriarhiei Române. 

Oamenii au o reacție de reticență și revoltă pe deplin justificată legată de dezbaterea despre gen și sex 
din buletin, spune purtătorul de cuvânt al Patriarhiei Române, Vasile Bănescu: „Nu este vorba despre 
Cartea vieții, ci despre banala carte de identitate cetățenească”. 

„Ceea ce stârnește o deplin justificată reacție de nedumerire, reticență și chiar revoltă în rândul populației 
este introducerea pe noua carte de identitate a artificialei noțiuni de <gen>, care o înlocuiește abuziv în 
acest context pe cea firească de <sex>. Oamenii, ca persoane, nu au gen, existent doar în gramatică, nu și 
în biologie, ci doar sex: masculin și feminin. Noțiunea de <gen>, vehiculată azi progresiv & progresist în 
spațiul public, este un construct pur ideologic pus în slujba unei toxice, smintitoare ideologii numită 
(trans)genderism, prin care se încearcă inducerea nefastei idei a genului fluid, adică a așa-zis posibilei 
schimbări a sexului camuflat în <gen>”, transmite purtătorul de cuvânt al Patriarhiei Române. 

Potrivit lui Vasile Bănescu, celelalte reacții negative referitoare la noile cărți de identitate anunțate de MAI 
sunt provocate de neînțelegerea conținutului acestui proiect (explicat de autorități), dar și de temeri 
excesive și nejustificate din punct de vedere religios. 

„Problema cărții de identitate nu este una de natură religioasă, ci administrativă. Nu este vorba despre 
<Cartea>, ci despre banala carte de identitate cetățenească. Este vorba despre <identitatea> noastră de 
tip cetățenesc, nu despre identitatea noastră adâncă, spirituală, religioasă”, adaugă acesta. Există, așadar, 
posibilitatea de a nu opta pentru eliberarea unui asemenea document electronic. 

„Păstrarea acestei opțiuni este foarte importantă și coincide cu respectul față de sensibilitățile religioase 
ale unor cetățeni, indiferent de religia sau confesiunea lor. Hotărârea nr. 638/2009 a Sfântului Sinod al 
Bisericii Ortodoxe Române referitoare la pașapoartele biometrice, care au suscitat discuții similare în anul 
2009, rămâne un reper actual de discernământ și luciditate pentru toți cetățenii creștinii ortodocși: Sfântul 
Sinod îndeamnă clerul, monahii și credincioșii să rămână statornici în credința în Mântuitorul Iisus Hristos, 
Biruitorul iadului și al morții, să sporească în rugăciune și fapte bune, viețuind creștinește în familie, 
mănăstire și societate, fără a răspândi panică și îngrijorare prin preocupare excesivă pentru lucruri 
trecătoare”, se arată în finalul comunicatului. 

Mai devreme, preotul catolic Francisc Doboș a avut o postare ironică despre același subiect, scriind că o 
ținea sus și tare că sunt „Papesa Francisc”, a devenit „supi” și striga că este „discriminată, gen”. 

„Când biologia m-a trezit să merg la baie am descoperit că eram doar Papa Francisc. Iar când m-am trezit 
din vis am văzut că eram doar popa Francisc. Doamne, tu mi-ai dat sexul iar eu căutam genul. Mulțam că 
mă trezești mereu la cine sunt cu adevărat”, a scris preotul catolic pe Facebook. 
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MAI a făcut miercuri precizări despre cartea de identitate electronică, iar directorul Direcţiei pentru 
Evidenţa Persoanelor, Cătălin-Aurel Giulescu, afirma că „orice opţiune este posibilă”. 

Cartea de identitate electronică a fost lansată, luni, la Cluj-Napoca, în cadrul unui proiect pilot. 
Documentul asigură garanţii suplimentare de securitate şi un acces facil la servicii esenţiale, fiind promisă 
şi reducerea birocraţiei. Dar un aspect controversat, tot mai discutat săptămâna aceasta, este înlocuirea 
rubricii „sex” cu „gen” pe noua carte de identitate. 

Întrebat dacă este posibilă revenirea la termenul „sex”, Cătălin-Aurel Giulescu a răspuns: „Orice opţiune 
este posibilă, vom analiza cu foarte mare atenţie şi vom trage nişte concluzii, este foarte posibil ca 
menţiunea respectivă să fie sex. Nu este niciun fel de problemă în acest sens. Regulamentul UE aminteşte 
în preambul la punctul 24 de sex, la punctul 27 de gen. Totodată, în partea dispozitivă o să vedeţi că 
utilizează expresia gen”.    

(rfi.ro) 

 

• Incendiile devastatoare din Grecia. România trimite în sprijinul grecilor peste 100 
de pompieri și 23 de autospeciale 

Modulul terestru de asistenţă pentru stingerea incendiilor de pădure va pleca vineri din România spre 
Grecia, având în componenţă, printre altele, 112 pompieri, 23 de autospeciale, un centru de comandă şi 
patru containere multirisc cu echipamente. 

"După discuţii cu colegii noştri de la Protecţia civilă elenă şi cu Protecţia civilă europeană, bineînţeles, cu 
Centrul de coordonare, noi am înaintat o propunere de un modul care va pleca din partea Inspectoratului 
General pentru Situaţii de Urgenţă. Modulul include 112 pompieri, 23 de autospeciale, din care şase 
autospeciale de stingere incendii de pădure, două cisterne, un centru de comandă, patru containere 
multirisc cu echipamente, un generator de mare capacitate, două tabere mobile pentru uz propriu al 
personalului nostru, un autocar de intervenţie şi două microbuze şi patru autospeciale de primă 
intervenţie şi comandă", a declarat joi şeful DSU, secretarul de stat în MAI Raed Arafat. Modulul de 
asistenţă va pleca spre Grecia în cursul zilei de vineri. 

"Inspectoratul General pentru Situaţii de Urgenţă deja a prealertat acest modul şi oamenii care vor 
participa, (...) s-a dat ordinul de mobilizare pentru a pregăti plecarea în cursul zilei de mâine. Asta 
înseamnă că toţi care participă la modulul de asistenţă pentru Grecia vor veni la un punct de plecare şi de 
acolo va pleca întregul convoi. Propunerea este pentru asistenţă de 10 zile, cu posibilitate de prelungire", 
a precizat Arafat. 

Evia, una dintre cele mai mari și mai importante insule din Grecia, este cuprinsă de incendii apocaliptice, 
imposibil de ținut sub control. 
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Focul a izbucnit în cursul zilei de marți, 3 august, și s-a extins cu o viteză înfiorătoare. Potrivit Greek 
Reporter, 15 sate din jurul orașului Limni au fost evacuate, iar sute de case au fost deja mistuite. 

Imaginile filmate miercuri, 4 august, din largul mării arată scene înfiorătoare, cu flăcările înălțându-se la 
zeci de metri deasupra solului. 

 (sursa:ziare.com) 

 

• Rusia este al doilea cel mai mare furnizor de petrol pentru SUA 

În prezent, Rusia furnizează Statelor Unite ale Americii mai mult petrol decât orice alt producător străin, în 
afară Canadei, anunță Bloomberg. 

În ultimele trei luni, importurile americane de produse petroliere brute și rafinate de la fostul adversar din 
Războiul Rece au crescut cu 23%. În mai, urcarea a fost de până la 844.000 de barili pe zi față de luna 
aprilie, arată datele din rapoartele oficiale. 

Astfel, Mexicul a pierdut a doua poziție, livrările către SUA crescând cu mai puțin de 3%. 

Totodată, Rusia a devenit o sursă favorită pentru producătorii americani de carburanți, înlocuind petrolul 
greu din Venezuela, supusă sancțiunilor comerciale, și din Orientul Mijlociu, unde limitările impuse de 
OPEC au redus transporturile. 

Această creștere a livrărilor rusești vine pe fondul tensiunilor dintre Washington și Kremlin din cauza 
conductei care va transporta gazul siberian către Germania. Dar, în absența unor sancțiuni efective, 
companiile americane nu sunt obligate să țină cont de obiectivele diplomatice și geopolitice ale Casei 
Albe. Totuși, Canada reprezintă aproape jumătate din importurile SUA, livrând aproape cinci ori mai mult 
decât Rusia, arată datele.Livrările de petrol din Rusia sunt estimate în urcare pe viitor, sub efectul creșterii 
lente a producției OPEC și aliaților săi. 

De asemenea, un factor de remarcat sunt prețurile mai mici față de alte surse, care vor atrage și mai multe 
achiziții, spun analiștii economici. 

(sursa:rfi.ro) 
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• Franța a reintrat pe „lista roșie” a țărilor cu risc epidemiologic ridicat 

Lista a fost modificată joi de către Comitetul Național pentru Situații de Urgență, care a adăugat Franța 
lângă țările și teritoriile de mare risc epidemiologic. Anunțul a fost făcut public joi seară, pe pagina oficială 
a Guvernului României: „Comitetul Național pentru Situații de Urgență a adoptat astăzi, 5 august 2021, 
Hotărârea numărul 54 privind aprobarea listei țărilor/teritoriilor de risc epidemiologic ridicat”. 

Conform listei aprobate, în lista roșie sunt incluse Insula Man, Jersey, Insulele Virgine Britanice, Fiji, Cipru, 
Gibraltar, Cuba, Georgia, Botswana, Seychelles, Spania, Marea Britanie, Malaysia, Mongolia, Curaçao, 
Aruba, Monaco, Kazahstan, Andorra, Polinezia Franceză, Libia, Insulele Virgine ale Statelor Unite, Eswatini, 
Iran, Franța, Bahamas, Tunisia, Olanda, Argentina, Islanda, Portugalia, Irak, Malta, Grecia, Irlanda, Panama, 
Maldive, Thailanda, Kuweit, Africa de Sud, Brazilia, Nepal și India. 

De asemenea, pe lista galbenă se găsesc Israel, Columbia, Namibia, Sint Maarten, Costa Rica, Statele Unite 
ale Americii, Turcia, Federația Rusă, Muntenegru, Kârgâzstan, Indonezia, Puerto Rico, Guatemala, Emiratele 
Arabe Unite, Danemarca, Trinidad și Tobago, Maroc, Suriname, Belgia, Honduras, Luxemburg, Zimbabwe și 
Oman. 

Totodată, persoanele care sosesc în România din state aflate în zona roșie nu intră în carantină dacă sunt 
vaccinate. De asemenea, copiii cu vârsta sub 6 ani sunt exceptați automat de la carantină, iar cei cu vârsta 
între 6 și 16 ani sunt exceptați dacă prezintă la intrarea în țară un test cu rezultat negativ efectuat cu cel 
mult 72 de ore înainte. Aceste liste vor intra în vigoare peste trei zile, adică începând de duminică. 

(sursa:rfi.ro) 

 

 

• Carrefour și Auchan ar putea fuziona, formând un gigant în retail 

Cele două mari lanțuri de magazine universale discută despre o posibilă fuziune, ceea ce ar crea un 
jucător uriaș, care ar acapara o mare parte din rețeaua mondială, scrie presa braziliană, citând surse din 
piaţă. Această mutare ar trebui să treacă însă de organismele de reglementare şi concurenţă atât din 
Franţa, cât şi din alte pieţe unde ambii jucători sunt activi. 

De exemplu, atât Carrefour, cât şi Auchan sunt prezenţi în România, astfel că o asociere între cei doi ar 
duce la un jucător cu afaceri de 3,7 mld. euro şi cu peste 450 de magazine sub mai multe formate. 

Astfel, cele două reţele ar ajunge să controleze aproape un sfert din comerţul modern local, conform 
rezultatelor de anul trecut. 

O asemenea companie ar mânca 17-18% din tot ce înseamnă comerţ cu dominantă alimentară, modern 
sau tradiţional. Stirea privind o potenţială fuziune vine la câteva luni după ce Carrefour a anunţat că 
analizează potenţiale alianţe, dar şi tranzacţii de vânzare sau cumpărare de active pe pieţele străine pe 
care activează. 
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Carrefour este jucătorul numărul trei în România, după ce Lidl a devenit anul trecut liderul pieţei, iar 
compania-soră Kaufland e numărul doi. Cele două reţele germane sunt deţinute de acelaşi grup Schwarz, 
dar sunt operate complet separat. Primii trei jucători sunt foarte apropiaţi ca business în România. 

De asemenea, Auchan este pe locul al 7-lea în piaţă, cu afaceri de 5,5 mld. lei (1,1 mld. euro), stabile în 
ultimii ani. Auchan a deschis de la începutul acestui an 35 de magazine de proximitate, toate amplasate în 
cadrul benzinăriilor Petrom din ţară, acesta fiind un proiect care a debutat în 2017. În total, în România, 
compania are 33 de hipermarketuri, o reţea de 72 de magazine de proximitate - dintre care 63 în staţiile 
Petrom - şi cinci supermarketuri, plus alte operaţiuni online. 

(sursa:rfi.ro) 

 

 

• Wizz Air lansează în toamnă două noi rute din România. Este prima dată când o 
companie aeriană zboară din România spre această insulă 

Compania aeriană Wizz Air lansează două noi rute, din Bucureşti către Gran Canaria (Insulele Canare), 
Spania şi din Cluj-Napoca către Billund, Danemarca, cu un zbor săptămânal în zilele de sâmbătă pentru 
Gran Canaria şi două zboruri săptămânale în zilele de miercuri şi duminică pentru Billund, potrivit unui 
comunicat de presă trimis de reprezentanţii companiei.  

Primul zbor către Billund va decola pe 31 octombrie, iar către Gran Canaria pe 6 noiembrie. 

“Suntem încântaţi să anunţăm extinderea reţelei noastre de rute de pe aeroporturile din România către 
destinaţii din Danemarca şi Spania. Prin aceste noi rute din Bucureşti către Gran Canaria şi din Cluj-
Napoca către Billund, Wizz Air pune la dispoziţia românilor mai multe destinaţii de vacanţă. Oricine se 
poate bucura de tarife ultra-reduse şi poate călători în siguranţă către destinaţiile favorite de vacanţă sau 
descoperi locuri noi la bordul aeronavelor noastre moderne. Aşteptăm cu nerăbdare să întâmpinăm primii 
pasageri pe aceste noi rute.”, a spus Paulina Gosk, Corporate Communications Manager al Wizz Air. 

Noua rută către Billund din Cluj vine în completarea rutelor operate deja de pe Aeroportul Internaţional 
Henri Coandă şi Aeroportul Internaţional Iaşi. 

Noua rută către Gran Canaria de la Bucureşti este primul zbor operat din România către această insulă. 

(sursa:businessmagazin.ro) 
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• ZF Bankers 2021. Dragoş Popa, Citi România: Vom rămâne concentraţi pe aceeaşi 
tipologie de clienţi, cel puţin pe corporate. Văd o creştere a complexităţii nevoilor 
clienţilor 

„Avem de-a face cu sectoare care au trecut foarte bine prin criză, fie că vorbim de retail, de online, de 
telecom sau chiar energie. Alte sectoare au suferit: transport, turism, airlines. Dar important este să poţi să 
gândeşti în perspectivă când te uiţi la client şi să vezi ce se poate întâmpla ulterior.“ 

Piaţa este din ce în ce mai sofisticată, creditarea creşte odată cu piaţa, dar, în acelaşi timp, este concurată 
de alte surse de finanţare şi se observă o creştere a complexităţii nevoilor clienţilor, spune Dragoş Popa, 
directorul departamentului Companii Mari, Sector Public şi Companii Multinaţionale din cadrul Citi 
România. El a arătat că anul 2020 şi începutul anului 2021 au fost foarte buni pentru Citi şi piaţa bancară 
locală a crescut. 

(sursa:zf.ro) 

 

 

• În primele şase luni din 2021 au fost înfiinţate peste 79.700 de companii, cel mai 
mare număr din ultimii ani 

În primul semestru al acestui an au fost înfiinţate cele mai multe companii comparativ cu perioadele 
similare ale anilor anteriori, astfel în primele şase luni ale acestui an au fost deschise peste 79.700 de 
companii, conform datelor de la Registrul Comerţului. 

Numărul companiilor înfiinţate în primul semestru al acestui an este cu 62% mai mare faţă de cel raportat 
în perioada similară a anului trecut. Din totalul companiilor deschise în perioada ianuarie – iunie, una din 
cinci companii a fost înfiinţată în domeniul comerţului, numărând peste 16.400 de societăţi noi. Comerţul 
este urmat de agricultură, cu peste 10.000 de companii noi, şi de construcţii, puţin peste 9.000 de firme 
noi. 

Judeţele în care au fost înfiinţate cele mai multe companii sunt Bucureşti, unde au fost deschise circa 
12.000 de companii, Cluj, aproape 4.500, Timiş şi Ilfov cu câte 3.600 fiecare. Însă la polul opus se află 
Covasna, 539 de companii, Ialomiţa, 541 firme, şi Caraş-Severin. 

Anul trecut, numărul companiilor nou înfiinţate a fost de aproape 110.000. 

(sursa:zf.ro) 


